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30. september 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. I svaret på §37_134/2019, spm. 1, svarede Naalakkersuisut at 

gennemsnitsstørrelsen for hellefisk landet i Nuuk gradvist er 

faldet fra omkring 56 cm i 2010 til omkring 48 cm i 2017 og 

2018. Samt at faldet i størrelse svarer til en vægtmæssig 

nedgang fra 1,5 kg til omkring 900 gram pr. Fisk.  

 

- Kan Naalakkersuisut af- eller bekræfte, at fiskekoncernerne, 

heriblandt den 100 procent Selvstyreejede aktieselskab Royal 

Greenland A/S, konkurrerer på prisen på de uregulerede og 

efterhånden meget små hellefisk fra Nuuk fjorden? 

2. I bekræftende fald; hvad er Naalakkersuisuts holdning til, 

såfremt der er priskrig på en fiskebestand, som Naalakkersuisut i 

§37_134/2019, spm. 2, svarer på, at fiskeritrykket har været for 

stor siden 2010?  

3. Kan Naalakkersuisut af- eller bekræfte, at der sker en udsmid af 

de indkøbte hellefisk i Nuuk?  

4. I bekræftende svar på spm. 3: Hvad er Naalakkersuisuts holdning 

til, at der sker udsmid på indkøbte hellefisk fra Nuuk Fjorden, 

hvor der i forvejen er konstateret et for højt fiskeritryk?  

5. Har Naalakkersuisut andre oplysninger med relevans for emnet? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Formanden for Naalakkersuisut lagde i sin åbningstale fornyligt vægt på udnyttelse af de levende 

ressourcer på et bæredygtigt grundlag. Det er en holdning, som jeg kun kan støtte op omkring, 

naturligt nok især på fiskeriområdet, som er det andet bærende økonomiske søjle for samfundet.  
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Derfor er det utroligt vigtigt, at vi – også fiskerierhvervet – er med til at sikre, at ressourcerne 

er tilgængelige, så de kan komme flest muligt tilgode i dette land længst muligt i fremtiden.   

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.   

 

 


